
A Magyar Közgazdasági Társaság 
2023. november 8-i elnökségi ülésének 

jegyzőkönyve 
 

Időpont:  10 óra 
Helyszín:  az MKT Webex-csatornája 
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Jelen vannak a felügyelőbizottság részéről: Beke-Martos Gábor, Borbély Attila, Kerekes György 
István, Szarka Gábor 
Jelen van a titkárság részéről: Nagy Gábor Miklós 

 
Hegedüs É.: Köszönti a résztvevőket: az Elnökség és a Felügyelőbizottság tagjait, egyúttal 
tolmácsolja Pleschinger Gy. elnök üdvözletét, aki nem tud részt venni az ülésen. Megállapítja a 
határozatképességet, majd szavazásra bocsátja a napirendet, ami az előzetesen kiküldöttnek 
megfelelően a következő: 

1. A 61. Közgazdász-vándorgyűlés tapasztalatainak értékelése 
2. A vándorgyűlés üzeneteinek megtárgyalása 
3. Egyebek 

 
S z a v a z á s  a  n a p i r e n d r ő l.  
 
A napirendet az elnökség jelenlévő tagjai egyhangúlag elfogadták. 
 
Hegedüs É.: Megnyitja az első napirendi pontot, a 61. Közgazdász-vándorgyűlés 
tapasztalatainak a megvitatását. Mielőtt vitára bocsájtaná a napirendet, megosztja az elnökség 
tagjaival a saját benyomásait, tapasztalatait a konferenciát illetően. Véleménye szerint az idei volt 
talán a leginkább sokszínű szakmai tartalmú vándorgyűlés az elmúlt évtizedben. Ezért elsősorban 
az előadóikat, valamint az egyes szekciók szervezőit illeti a köszönet. Tájékoztatja az elnökség 
tagjait, hogy a konferencia két plenáris ülésén, a 16 helyszíni szekcióban és a 9 előre rögzített 
szekcióban összesen 150 előadó osztotta meg gondolatait. Bejelenti, hogy a konferencia 
honlapján mindkét plenáris ülés, mind a 25 szekció teljes videófelvétele megtekinthető, a 
podcastokban a vándorgyűlés szakmai programjának minden perce meghallgatható, és letölthető 
formátumban fent vannak a honlapon az előadók prezentációi is. Az idei konferenciát a 
helyszínen 700 fő követte figyelemmel. A vándorgyűlés videóit a YouTube-on már több mint 28 
ezren nézték meg – ebből 13 ezer volt a nyitó plenáris ülés felvétele –, a konferencián készült 
podcastok hallgatottsága pedig 1500 fölött van. Összességében tehát mintegy 30 ezres 
nézettséget, illetve hallgatottságot könyvelhet el az MKT. Úgy véli, hogy ezzel párhuzamosan a 
médiafigyelem is átlag fölötti volt – ennek kapcsán külön is köszönetet mond Madár I.-nak és 
kollégáinak a Portfoliótól, akik élő közvetítést adtak a helyszínről. Idén nemzetközi visszhangja is 
volt a konferenciának: a vándorgyűlés nyitó plenáris üléséről még az amerikai tőzsde, a NASDAQ 
honlapja is beszámolt. A helyszínnel kapcsolatban leszögezi, hogy Eger és a Hotel Eger & Park 
ideális helyszíne volt a vándorgyűléseinknek: mind a konferenciatechnikát, mind a szállást, mind 
az érkezést tekintve elégedettek lehettek a résztvevők. Beszámol az elnökség és a 
felügyelőbizottság tagjainak arról is, hogy az idei vándorgyűlés a szponzorációk tekintetben is 
sikeres volt: mintegy 18 millió forintnyi támogatást gyűjtött a konferencia kapcsán az MKT, ami 
így biztosítani tudja a szervezet működését. Úgy véli, hogy elsősorban az előadókat, valamint a 
szekciókat szervező kollégákat, szakosztályi vezetőket illeti köszönet azért a tartalmas programért, 
amelyet az idei vándorgyűlés kínált az érdeklődőknek. Köszönet illeti a támogatókat, 
szponzorokat, amiért lehetővé tették a konferencia megszervezését és segítik az MKT működését. 
Külön is megköszöni a Heves Megyei Szervezet elnökségének, és külön is Soós Gabriellának és 
Csontos Sándornak azt a rengeteg időt és energiát, amit a szervezésbe fektetett. Javasolja, hogy az 
elnökség idén is határozatban mond köszönetet mindenkinek, akit köszönet illet a vándorgyűlés 
szervezését és lebonyolítását illetően. 
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Takáts E.: Egyetért a Hegedüs É. által elmondottakkal, számára nagy élmény volt a vándorgyűlés 
és azon belül külön a monetáris politikai szekció. Úgy véli: sikerült a hallgatóságot is bevonzani, 
bevonni az aktív eszmecserébe. Úgy véli, hogy a szekciók tekintetében támogatandó az a kialakult 
struktúra, hogy egy rövid felvezetés után egy panelbeszélgetés adja a program gerincét, a 
beszélgetést a végén kinyitva a közönségnek. Tartalmában hiánypótlónak tartja az MKT 
vándorgyűlését, mert itt sokszínű vélemények jelennek meg, és jó vitákat, jó beszélgetéseket lehet 
folytatni. Úgy véli: bárhol a világban megállná a helyét ez a rendezvény. 
 
Terták E.: Úgy látja, hogy az elmúlt évekhez képest sokkal nagyobb nyilvánosságot kapott az idei 
rendezvény. A hírek szerint további olyan lépésekre készül a kormány, amelyekről a 
vándorgyűlésen is elhangzott, hogy hosszú távon nem túl szerencsések, ezért ezért fontos, hogy a 
konferencia üzenetei eljussanak a döntéshozókhoz. 
 
Palócz É.: Szerencsésnem tartja azt a struktúrát, hogy a vándorgyűlésnek voltak helyszíni és előre 
felvett szekciói is – ő maga vett részt helyszíni és előre rögzített szekcióban is –, ez utóbbiak is 
népszerűek voltak, és számos pozitív visszajelzést hoztak. 
 
Baksay G.: Gratulál a szervezésben résztvevőknek, és úgy véli, hogy éppen elegendő ennyi 
helyszíni szekció. A hozzá eljutott észrevételek szerint az esti programon a koncert rövid volt és 
túl korán kezdődött, de a DJ-re annál jobban reagált a közönség. 
 
Baráth E.: Két-három másik szervezet vándorgyűlésén vett részt az elmúlt időszakban, és úgy 
véli, hogy a közgazdász-vándorgyűlés azokhoz képest kiemelkedően izgalmasabb, jobban 
szervezett, a nagyközönség felé is inkább forduló konferencia volt, jobb témaválasztással. 
 
Hegedüs É.: Megköszönve az észrevételeket, javasolja, hogy az elnökség határozatban mondjon 
köszönetet a 61. Közgazdász-vándorgyűlés előadóinak, a szekciókat szervező szakosztályok 
vezetőinek, valamint a konferencia támogatóinak, amiért hozzájárultak a vándorgyűlés sikeres 
lebonyolításához. Szavazást rendel el a javaslatról. 
 
S z a v a z á s. 
 
Az elnökség jelenlévő tagjai a javaslatot egyhangúlag elfogadták. 
 
Hegedüs É.: Kimondja az elnökség határozatát: 
A Magyar Közgazdasági Társaság elnökségének 1/2/2023.11.08. számú határozata: Az 
MKT elnöksége ezúton mond köszönetet a 61. Közgazdász-vándorgyűlés előadóinak, a 
szekciókat szervező szakosztályok vezetőinek, valamint a konferencia támogatóinak, 
amiért hozzájárultak a vándorgyűlés sikeres lebonyolításához. 
 
Hegedüs É.: 
Kéri, hogy mindenki írja be a naptárjába 2024. szeptember 5–6-dikát: ekkor lesz Nyíregyházán a 
62. Közgazdász-vándorgyűlés. Hozzáteszi, hogy a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei Szervezet 
fontolgatja, hogy Miskolc megpályázza a 2025. évi vándorgyűlés megszervezését, egyúttal a 
titkárság elkezdte felmérni a konferencia logisztikai igényeihez szükséges adottságokat, és közben 
folyamatosan keresi azt, hogy a Dunántúlra hol lenne megfelelő infrastruktúra egy ekkora 
konferencia lebonyolításához. 
 
Hegedüs É.: Rátér rá a 2. napirendi pontra, a 61. Közgazdász-vándorgyűlés üzeneteinek 
összefoglaló anyagára, amelyet az MKT idén is eljuttat majd a hazai gazdaságpolitika irányítóinak: 
a jegybankelnöknek és a kormány érintett minisztereinek. A dokumentumot az elnökség tagjai 
előzetesen elektronikusan megkapták. Tekintettel arra, hogy az anyaghoz érdemi, tartalmi 
kiegészítő javaslatok érkeztek, Pleschinger Gy. elnökkel egyeztetve azt javasolja, hogy egyelőre 
közbenső munkaanyagnak tekintsék a résztvevők, és most ne szavazzon róla az elnökség, hanem 
a most elhangzó és a beérkezett javaslatokkal egybedolgozott anyagról e-mailen szavazzon az 
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elnökség egy-két héten belül. Megkérdezi, hogy van-e valakinek szóbeli hozzáfűznivalója az 
anyaghoz. 
 
Patai M.: Az anyagot magát és a vándorgyűlést, annak szekcióit is érdekesnek, jónak találta, 
gratulál a szervezőknek és az összefoglaló anyag összeállítóinak. Az európai uniós költségvetéssel 
kapcsolatos szakasz (13. oldal 2. bekezdés) esetében javasolja pontosítani azt a megállapítást, hogy 
az EU közös hitelfelvétele drága, az ugyanis a piacon elérhető legolcsóbbak közé tartozott. 
 
Palócz É.: Két javaslatot fogalmaz meg. Egyrészt az 1. oldalon, a makrogazdasági szakasznál 
javasolja, hogy a „helyes a kormány és a jegybank törekvése, hogy az infláció” helyett az 
szerepeljen, hogy „örülünk annak, hogy az infláció egyszázalékos tartományba kerül”. 
Összességében nagyon jónak tartja az anyagot, és örömtelinek a három döntéshozó közötti 
vándorgyűlési vitát. Örömteli ugyanis a tartalmi vita arról, hogy a gazdaságpolitikában kinek mi a 
feladata, mire kell fókuszálnia. Ez a dilemma véleménye szerint nem kellő erővel jelenik meg az 
anyagban, éppen ezért lehetne erőteljesebb javaslatokat tenni és markánsabban fogalmazni a 
döntéshozók felé. 
 
Takáts E.: Úgy véli, nehéz munkája volt annak, aki ezt az összefoglalót összeállította, csak 
gratulálni tud. Ugyanakkor mint minden hasonló anyagnál, finomítani helyenként lehet és kell is. 
Úgy véli, hogy a közgazdaságtannak nem az a feladata, hogy megmondja a gazdaságpolitikának, 
hogy mit kell tennie, a gazdaságpolitikai döntések ugyanis nem csak a közgazdasági racionalitáson 
múlnak, az csak egy szempont a döntésekben. Fontosabb lenne trade-offokat megfogalmazni, és 
világossá tenni, hogy ez a dokumentum nem egy recept, hanem egy szakmai elemzés, ami ideális 
esetben formálja a döntéshozók gondolkodását. 
 
Hegedüs É.: Egyetért Takáts E. megközelítésével: az MKT dolga az, hogy elemezzen és 
javaslatokat tegyen. Ezt érdemes lenne a dokumentum bevezetőjében is rögzíteni. 
 
Baksay G.: Szintén azt javasolja, hogy érdemes még csiszolni a dokumentumon, mert tartalmilag 
jól adja ugyan vissza a főbb üzeneteket, de nem eléggé kiérlelt, különösen a makrogazdasági és 
monetáris politikai fejezet. Példaként említi, hogy az anyag megállapítása szerint „a reálbérek 
gyorsan emelkedtek”, azt azonban nem tette hozzá, hogy melyik időszakban, mert az elmúlt két 
évre ez már nem helytálló megállapítás. A konkrét javaslatait hamarosan írásban eljuttatja az MKT 
titkárságának. 
 
Hegedüs É.: Megköszöni a javaslatokat, észrevételeket, és ígéretet tesz rá, hogy azokat 
beleépítve az elnökség tagjai elektronikusan megkapják az anyagot jóváhagyásra. Ezt követően 
rátér az Egyebek napirendi pontra, és néhány aktuális témáról tájékoztatja az elnökség tagjait. 
Elsőként az MKT idei szakmai tevékenységéről szólva bejelenti, hogy a vándorgyűlésen felül is 
több mint 90 rendezvényt tartott idén eddig a társaság, és a még várható konferenciákkal, 
előadásokkal, kerekasztal-beszélgetésekkel együtt az idei évet összességében 100 fölötti 
rendezvényszámmal zárhatja az MKT. A rendezvényeik túlnyomó része visszanézhető a 
YouTube-on, ahol már csaknem kétezren követik az MKT csatornáját, és a rendezvények 
meghallgathatók az MKT podcastjában, a Spotify-on is. 
 
Beszámol arról, hogy október közepén Debrecen adott otthont a 40. Fiatal Közgazdászok 
Országos Találkozójának, 100-120 fős részvétel mellett egy jó hangulatú, izgalmas konferencia 
volt a mesterséges intelligencia, a digitalizáció és az innováció témakörében, Hozzáteszi, hogy ő 
maga köszöntötte a résztvevőket és részt vett a pénzügyi digitalizációról szóló kerekasztal-
beszélgetésen. Köszönet mond az MKT IB-nek és a debreceni fiataloknak a szervezésért. 
 
Bejelenti, hogy idén eddig 295 új belépőt köszönthet az MKT a soraiban. Szépen érkeznek a 
tagdíjak is. Tájékoztatja az elnökség tagjait, hogy a Nemzeti Adó- és Vámhivataltól kapott 
tájékoztatás szerint a 2022. évi személyi jövedelemadó 1 százalékából a Magyar Közgazdasági 
Társaság szakmai tevékenységének támogatására idén összesen 1 millió 92 ezer 658 forintot 
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ajánlottak fel az adózók – szám szerint 47-en. Ez számottevően több, mint az elmúlt években 
jellemző 720–730 ezer forint, ugyanakkor e téren még van teendője a társaságnak. 
 
Bejelenti, hogy két helyen történt tisztújítás a legutóbbi elnökségi ülés óta: az Államháztartási 
Szakosztály élén Banai Péter Benőt Adorján Richárd, a Pénzügyminisztérium költségvetésért 
felelős helyettes államtitkára váltotta az elnöki poszton, Heves megyében pedig Csontos Sándort 
Csáfor Hajnalka, az Eszterházy Károly Katolikus Egyetem oktatási rektorhelyettese váltotta. 
 
Beszámol arról, hogy együttműködési megállapodást írt alá az MKT és az Eszterházy Károly 
Katolikus Egyetem október elején Egerben. A megállapodás értelmében a jövőben lehetőség 
nyílik közös szervezésű konferenciák, szakmai, edukációs rendezvények, előadások megtartására. 
Az MKT vállalta, hogy igény esetén a gazdasági, pénzügyi és közgazdasági tudományos életből 
előadókat biztosít az egyetem szakmai konferenciáihoz, tanrendbe illeszkedő vagy tanórán kívüli 
előadásaihoz, szakmai programjaihoz, valamint előadási lehetőséget biztosít az egyetem 
oktatóinak. Az együttműködés keretében az egyetem vállalta, hogy igény esetén helyet és 
infrastruktúrát biztosít az MKT Heves Vármegyei Szervezete szakmai rendezvényeinek, 
előadásainak, továbbá segíti az MKT egri hallgatókból álló Egri Ifjúsági Szervezetének 
újjáalakulását és működését az egyetemen. Bejelenti, hogy hasonló tartalmú megállapodás 
előkészítése van folyamatban a győri Szent István Egyetemmel és a Metropolitan Egyetemmel is. 
 
Tájékoztatja az elnökséget arról., hogy november 23-án közös fejlesztéspolitikai konferenciát 
szervez az Eszterházy Károly Katolikus Egyetem és az MKT, az EU-tagság 20 évét megünneplő, 
értékelő rendezvénysorozathoz kapcsolódva. Emlékezteti az elnökségi tagjait arra, hogy a Magyar 
Közgazdasági Társaság jövő májusig bezárólag egy 10-15 konferenciából, illetve kerekasztal-
beszélgetésből álló rendezvénysorozattal emlékezik meg uniós tagságunk 20 évéről, értékeli a 
várakozásokat, a realitásokat és próbál előre tekinteni a jövőbe. A programsorozat 
kezdeményezője és motorja a Fejlesztéspolitikai Szakosztály és annak elnöke, Baráth E., és a 
rendezvények célja az, hogy az MKT egyes szakosztályai áttekintsék, hogy mit vártunk, mit 
kaptunk, mire jutottunk az EU-tagsággal, és mire számíthatunk a jövőben. A cél az, hogy e 
rendezvények videófelvételeit, hanganyagait egy külön honlapon gyűjtse össze az elkövetkező 
hetekben, hónapokban az MKT. 
 
Megkérdezi, hogy az Egyebek napirendi pont részeként van-e valakinek még bejelentenivalója, 
majd miután senki nem jelentkezik, megköszöni az elnökségnek a munkát, és meghívja a 
résztvevőket a december 5-én, kedden délután 3 órakor az Eiffel Bisztróba, a megyei szervezetek 
és a szakosztályok vezetőivel közös, hagyományos év végi koccintásra. 
 
Budapest, 2023. november 8. 
 
 
Készítette: Nagy Gábor Miklós titkárságvezető 
 
 
Jóváhagyta: Hegedüs Éva főtitkár 


